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وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه ارتقای فناورانه ومردم پایه 
از اهداف و اولویت های این وزارتخانه اســت از افزایش انتصاب 

بانوان توانمند در سمت های مدیریتی خبر داد.
بذرپــاش با تأکید بر اینکه برای داشــتم ســازمانی ســرزنده و 
سرزنده تر از قبل لازم است بانوان یاری گر وزارتخانه باشند، بیان 
داشــت: وزارتخانه هر چه پویا تر، ســزنده تر، بلندپروازنه تر و با 
نشــاط تر از گذشته باشد در ارائه خدمات موفق خواهد بود و برای 

رسیدن به پویایی بیشتر با یکدیگر عهد ببندیم. وی در ادامه تأکید 
کرد: شناسنامه ملت ایران داشتن الگویی حسنه برای زن مسلمان 
اســت و این جلوه مقدسی است که بانوان ایرانی را با این خصلت 
می شناســیم. وزیر راه و شهرســازی اذعان کرد: در کنار وظایف 
مادری، وظایف همســری و نگهداری و حفاظت از کانون خانواده 
نتوانستیم متناسب با اهمیت این وظایف جلوه زیباتری و بهتری از 
بانــوی ایرانی را معرفی کنیم و در این زمینه زبان ما قاصر بوده و 

نتوانستیم آنچه که را که در خور است در این خصوص بیان کنیم.
بذرپاش در مراسم جشن میلاد با سعادت بانوی دو عالم حضرت 
فاطمه زهرا )س( که با حضور بانوان ستاد وزارت راه و شهرسازی 
و مشــاوران امور بانوان سازمان و شــرکت های تابعه برگزار شده 
بود، تصریح کرد: لازم اســت از ابتــکارات همکاران خانم در حل 
مشکلات وزارتخانه استفاده شود و از دریافت پیشنهادها در اصلاح 

ساختاری وزارت راه و شهرسازی استقبال می کنیم.

ارتقای فناورانه وزارت راه وشهرسازی برای افزایش کیفیت خدمات

اقتصادی

   مریم فکری
بانک مرکزی با اعمال سیاستی جدید، سعی در شکاندن قیمت 

سکه در بازار دارد.
 گزارش ها نشــان می دهد که در حال حاضر حباب سکه امامی 
در حال حاضر به ۲ میلیون و ۹۱۵ هزار تومان رســیده است. این 
عدد در رابطه با ســکه بهارآزادی یک میلیون و ۸۱۶ هزار تومان 

تومان و نیم سکه ۳ میلیون و ۱۰۶ هزار تومان است.
اما نکته مهم در مشــاهده حباب انواع سکه، بزرگ بودن حباب 
ربع سکه اســت که رقمی در حدود ۳ میلیون و ۸۵۱ هزار تومان 

گزارش شده است.
خبرگزاری خبرآنلاین در گزارشی که در روزهای گذشته منتشر 

کرده بود، از شرایط عجیب در بازار سکه پرده برداری کرده بود.

به اعتقاد کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی، این حباب به حدی 
زیاد است که نباید خریداران به سمت خرید ربع سکه بروند.

محمد صادق الحسینی، کارشناس اقتصادی در یادداشتی در این 
خصوص در فضای مجازی نوشــت: حباب قیمتی شــدید حباب 
سکه باعث شده که حتی نسبت قیمت تمام سکه به ربع سکه به 

پایین ترین حد خود برسد.
وی تاکیــد کرد: اگر خواســتید طلا بخرید، هــر چه می خرید، 
ربع ســکه نخرید.با توجه به چنین شرایط، حال بانک مرکزی از 
عرضه ربع سکه در بورس کالا خبر داده است. طبق اعلام بانک 
مرکزی، عرضه گسترده ربع سکه بهار آزادی از روز شنبه ۲۴ دی 
ماه به مدت سه روز کاری در قالب فروش سکه در بورس کالای 

ایران انجام می شود.
خریداران می توانند پنج روز کاری بعد از خرید سکه در بورس، 
بــه خزانه بانک های عامل مراجعه کرده و با ارائه اســناد مربوط 
به بورس، به صورت فیزیکی، معادل ســکه های خریداری شده 

را تحویل بگیرند.
کارشناســان اعتقاد دارند با این سیاســت، احتمالا باید شــاهد 
ریزش قیمت ســکه در بازار باشــیم. محمد صادق الحسینی در 
یادداشت جدیدی در فضای مجازی پیش بینی کرد: با این اقدام، 

قیمت ربع سکه یک افت جدی خواهد داشت.
به باور او، با توجه به این که قیمت ســکه به قیمت بازار عرضه 
می شــود، در آن رانتی وجود نخواهد داشت، اما شاهد افت جدی 

قیمت ربع سکه در بازار خواهیم بود.

   زهرا علی اکبری
ابهامات موجود بر ســر ارائه لایحه بودجه و تقدم 
و تاخر برنامه هفتم بر این لایحه پایان نیافته است 
و این موضوع همچنــان محل اختلاف مجلس و 

دولت سیزدهم شده است. 
دولت سیزدهم حالا در بن بستی آشکار در تدوین 
و ارائه لایحه بودجه قرار دارد. مساله تنها تاخیر در 
ارائه لایحه بودجه نیست. عدم تعیین تکلیف برنامه 
هفتم توسعه سبب شــده است لایحه بودجه سال 
آینده قانون بالادستی نداشته باشد و حالا بسیاری 
معتقدنــد تا زمانی که لایحــه برنامه هفتم تعیین 
تکلیف نشده است، نمی توان بودجه را مورد بررسی 
و تصویب قرار داد. ماجرا آنجا پیچیده تر می شود که 
قول های دولتی ها برای ارائه برنامه هفتم توسعه تا 
پایان دی ماه نیز چندان مســتند نیست تا جایی که 
میرکاظمی در گفتگویی اعلام کرده است سازمان 
متبوعش تلاش می کند برنامه هفتم را تا پایان ماه 
جاری به »یک جایی« برساند. وی گفته است: این 
ســازمان اولویت را به تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
در مقابل برنامه هفتم داده است گفت: فکر می کنم 

ظرف یک ماه آینده حداقل، برنامه هفتم توسعه را 
به یک جایی می رسانیم. میرکاظمی توضیح نداده 
است بودجه سال آینده بر مبنای چه معیاری تدوین 
شــده اســت. وی البته گلایه از ظرفیت محدود 
ســازمان برنامه کرده و گفته است که اولویت به 
بررسی و تدوین لایحه بودجه در این سازمان داده 

شده است.
لایحه بودجه به بهارستان رسید یا در 

راه است؟
از ســوی دیگر در حالی که خبرها حکایت از ارائه 
لایحه بودجه به مجلــس و عدم اعلام وصول به 
واسطه نارســایی های قانونی دارد، دستیار رییس 
ســازمان برنامه و بودجــه در اظهاراتی تازه اعلام 
کرده است: به زودی لایحه بودجه ۱۴۰۲ و برنامه 
هفتــم به مجلس ارائه می شــود.رحیم ممبینی در 
جمع خبرنگاران درباره تاخیر دولت در ارائه لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ اظهار داشــت: طبق توافقاتی که با 
مجلس داشتیم قرار بر این است که لایحه بودجه 

به صورت دو مرحله ای تحویل مجلس شود.
دســتیار ویژه رییس سازمان برنامه و بودجه ادامه 

داد: بــه زودی هم لایحه کامــل بودجه ۱۴۰۲ و 
لایحه برنامه هفتم را به مجلس ارایه می کنیم.
معاون رییس جمهوری چه گفت؟

در عیــن حال رئیس مرکــز پژوهش های برنامه 
و بودجه گفت:  براســاس توافق انجام شــده بین 
ســازمان برنامه و مجلس قرار شــد لایحه بودجه 
دو مرحله ای ارائه شود که یک بار کلیات آن شامل 
ماده واحده و تبصره ها و یکبار جداول پیوست ارائه 
شود.اظهارات وی در حالی صورت گرفته است که 
محمد حســینی، معاون پارلمانی ریاست جمهوری 
که پیش تر خبر برکناری اش در رســانه ها منتشــر 
گردید، در ســخنانی تازه دراین باره گفته اســت: 

منتظر هستیم شورای نگهبان در این باره تصمیم 
بگیرد و هنوز تصمیمی درباره بررسی دو مرحله ای 

بودجه گرفته نشده و هنوز موافقت نکرده است.
وی البتــه توپ این تصمیــم را در زمین مجلس 
انداخت و درباره چرایی دو مرحله ای شــدن ارائه 
لایحــه بودجه گفــت: آیین نامــه داخلی مجلس 
تغییراتی داشــت که براساس آن لایحه بودجه در 
دو مرحله ارائه شود بر این اساس بخشی از لایحه 

بودجه ارائه شد.
بررسی همزمان زیر علامت سئوال 

بزرگ
حالا درست زمانی که بسیاری از نمایندگان درباره 
ســه دوازدهم یا یک دوازدهم شــدن بودجه سال 
آینده به دلیل تاخیر رخ داده در ارائه لایحه بودجه 
ســخن می گویند، میرتاج الدینی اخباری از نشست 
غیرعلنی مجلس شورای اســلامی اعلام و تاکید 
کرده است: رئیس مجلس در جلسه غیرعلنی امروز 
مجلس عنوان کرد بناست دولت تا پایان ماه برنامه 
هفتم توسعه را تقدیم مجلس کند و مجلس بودجه 

۱۴۰۲ و برنامه هفتم را باهم بررسی کند.

در عیــن حال حجت الاســلام علیرضا ســلیمی 
عضو هیأت رئیســه مجلس، دلیــل اعلام وصول 
نشــدن لایحه بودجه این است که این لایحه به 
صورت ناقص ارائه شــده و همچنین معلوم نیست 
این لایحه براساس کدام قانون برنامه باشد، چون 
قانون تمدیدشده برنامه ششم توسعه تا پایان سال 
جاری اعتبار دارد، در حالی که لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
مربوط به ســال آینده است و باید براساس برنامه 

هفتم تدوین شود.
به گفته ســلیمی مجلس آمادگی دارد، هم زمان 
لایحه برنامه هفتم و بودجه ســال آینده را بررسی 
کنــد. در حال حاضر دو ماه و یــازده روز به پایان 
ســال باقی مانده و نماینــدگان مجلس می گویند 
طبق آئین نامه داخلــی مجلس وقتی که دولت در 
ارائه لایحه بودجه از موعــد قانونی ۱۵ آذر تأخیر 
داشته باشــد، باید هم زمان با ارائه لایحه بودجه، 
لایحه ۳ دوازدهم بودجه را هم تقدیم مجلس کند.

به این ترتیب گذشته از تاخیر قابل توجه، مشخص 
نبودن تکلیف لایحه برنامه هفتم، پیچیدگی در این 

زمینه را بیش از پیش افزایش داده است.

   مریم فکری
با وجود گرانی فاحش مســکن و در شــرایطی که آمارهای رســمی از 
میانگین قیمت مسکن در محدوده قیمتی ۵۰ میلیون تومان خبر می دهد، 
این ســوال از ذهن بســیاری عبور می کند که با بودجه اندک، دیگر در 
تهران نمی شــود خانه خرید. براســاس گزارش مرکز آمار ایران اگر دو 
دو تا چهارتای ساده داشته باشــیم، با متری ۵۰ میلیون تومان فقط ۲۰ 
مترمربــع یک خانه را می توان خرید. آن طور کــه در گزارش مرکز آمار 
ایران مشــاهده می شود، منطقه ۱۸ ارزان ترین منطقه تهران است که به 
طور میانگین هر متر خانــه ۲۵ میلیون و ۶۹۳ هزار تومان قیمت دارد و 
گران ترین منطقه نیز با میانگین قیمت ۱۰۷ میلیون و ۱۱۴ هزار تومان، 
منطقه یک شناخته شده است. با توجه به این آمارها، با متری ۲۵ میلیون 
تومان در منطقه ۱۸ تهران می شــود ۳۸ متر و با ۱۰۷ میلیون تومان در 
منطقه یک فقط ۹ متر خانه خرید.اما نکته این جاست که قیمت هایی که 
در فایل های فروش ملک در بازار دیده می شــود، بسیار متفاوت با اعداد 
مرکز آمار ایران اســت. در رصد قیمت ها در بــازار، آپارتمان هایی دیده 
می شــود که هر متر بیــش از ۲۵۰ میلیون تومان قیمت دارد. در یکی از 
آگهی هــا، یک خانه ۲۰۰ متری در نیاوران بــه قیمت ۴۰ میلیارد تومان 
برای فروش گذاشــته شده اســت. این در حالی است که در پروژه های 
نیمه ســاز این منطقه، آپارتمانی هم دیده می شــود که هر مترمربع ۲۵۰ 
میلیون تومــان قیمت دارد. بنا به این گزارش، یک آپارتمان ۱۸۸ متری 
در منطقه نیاوران، متری ۱۸۵ میلیــون تومان قیمت دارد که در نهایت 
باید در حدود ۳۵ میلیــارد تومان هزینه کرد. در این میان، یک خانه که 
در حدود ۳۷۰ متر متراژ دارد و ســال ساخت آن ۱۴۰۰ است، متری ۳۱۰ 

میلیــون تومان قیمت دارد که در نهایت ۱۱۵ میلیارد تومان برای فروش 
گذاشته شده اســت. اما در منطقه ۱۸ تهران، در یافت آباد، یک آپارتمان 
۶۷ متــری هر مترمربع ۲۲ میلیون و ۲۳۸ هزار تومان قیمت دارد که در 
نهایت یک میلیارد و ۴۹۰ میلیون تومان قیمت خورده اســت. همچنین 
یک آپارتمان ۸۵ متری در یافت آبــاد، میدان الغدیر متری ۳۳ میلیون و 
۵۲۹ هــزار تومان قیمت دارد که ۲ میلیــارد و ۸۵۰ میلیون تومان برای 
فروش گذاشته شده است. یک آپارتمان ۹۵ متری در مهرآباد جنوبی هم 
متری ۴۱ میلیون تومان قیمت دارد که ۳ میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان در 
نهایت قیمت خورده است. بنا به این گزارش، از گزاره ها و عوامل موثر در 
افزایش قیمت مسکن، قیمت دلار شناخته شده است؛ به طوری که وقتی 
که قیمت ارز افزایش پیدا می کند، به تبع آن قیمت مصالح ســاختمانی و 

دستمزد افزایش و هزینه ساخت افزایش پیدا می کند.

 حباب سکه می ترکد؟

برنامههفتمچهزمانیبهبهارستانمیرسد؟

ردپای قیمت های عجیب در بازار مسکن
پیش بینی یک اقتصاددان از ریزش شدید قیمت ربع سکه

تکلیفدومرحلهایشدنبودجهروشننیست؛

 این خانه متری ۳۱۰ میلیون تومان قیمت دارد؛

اخبار کوتاه 

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: درلایحه بودجه ۱۴۰۲ حقوق 
کارمندان و معافیت مالیاتی هــر یک به میزان ۷ میلیون تومان 

پیش بینی شده است.
سید احسان خاندوزی دیروز در نشست خبری اظهار کرد: طبق 
اعلام گزارشات هواشناسی از بیستم دی ماه تا اواسط بهمن ماه 
جبهه هوای سردی بخش های متعددی از کشور را فرا می گیرد؛ 
بنابراین درخواســت ما از مردم این است که با مدیریت تقاضا در 

مصرف گاز صرفه جویی کنند.
مردم در مصرف گاز صرفه جویی کنند

سخنگوی اقتصادی دولت ادامه داد: با صرفه جویی در مصرف 
گاز می توان کمک کرد تا مشــکلی برای دیگر مناطق کشور رخ 
ندهد و شــاهد قطع و یا افت فشار گاز در دیگر بخش های کشور 
نباشیم.خاندوزی افزود: از ۸۴۵ میلیون مترمکعب گاز تولید شده 
در روز بیــش از ۶۳۰ میلیون مترمکعب مصرف خانگی، اداری و 
تجاری می شــود بنابراین در مصرف گاز در بخش خانگی نیاز به 
صرفه جویی داریم. وی ادامــه داد: دولت برای کاهش مصرف 
یک درصد گاز، ۳ درصد تخفیف در نظر گرفته است. بنابراین اگر 
۳۰ درصد کاهش مصرف نســبت به سال گذشته صورت گیرد، 
هزینه گاز رایگان می شود. خاندوزی گفت: هم اکنون ۴۸۵ هزار 
میلیون کیلومتر شبکه گازی در سراسر کشور داریم که تقریباً ۸۵ 

درصد کشور به نعمت گاز دسترسی دارند.
رشد ۷.۳ درصدی سرمایه گذاری

وی به کاهش ســرمایه گذاری اشــاره کرد و گفت: در ســال 
۱۴۰۰ شــاهد کاهش ســرمایه گذاری بودیم اما در سال ۱۴۰۱ 
روند ســرمایه گذاری مثبت شد به طوری که در ۳ ماهه تابستان 
۷.۳ درصد افزایش سرمایه گذاری داشتیم.این مقام مسئول ادامه 
داد: ســرمایه گذاری در ماشین آلات ۱۵ درصد و سرمایه گذاری 
در ســاختمان ۳.۹ درصد رشد داشــت و مجموعاً متغیر سرمایه 
گذاری چشــم انداز مثبتی را برای فصول آینــده دارد.خاندوزی 
گفت: میزان رشــد نقدینگــی در دوره دوازده ماهه ۳۳.۴ درصد 
بــوده که ۷ درصد کمتــر از آغاز دولت ســیزدهم و یک درصد 
کمتر از ماه قبل بوده اســت که نشــان از انضباط بخشی دارد.

وی افزود: در حوزه عملکــرد بودجه ای ۹ ماهه دولت ۹۱۷ هزار 
میلیــارد تومان درآمد وصولی داشــته که ۸۸ درصد رقم مصوب 
بودجه برای ۹ ماهه اســت که امیدواریم تا پایان سال به ۱۰۰ در 
صد مصوب برسد. سخنگوی اقتصادی دولت گفت: این رقم ۶۳ 

درصد بیشتر از پارسال است. ناترازی های بودجه هم به کمترین 
عدد در سال های گذشــته رسیده است.وی اظهار کرد: دولت در 
۹ ماهه امســال نسبت به مدت مشــابه پارسال ۳۳ هزار میلیارد 
تومان اوراق کمتری اســتقراض و انتشــار انجام داده و ۲۶ برابر 
فروش سهام شــرکت های دولتی افزایش یافته است. خاندوزی 
ادامه داد: ۲۸ هزار میلیارد تومان مخارج عمرانی برای سال جاری 
داشــتیم.وی تصریح کرد: انضباط بودجه ای و برگرداندن نظم و 
قاعده و کاهش هزینه های اضافه و دســت نبردن در جیب مردم 
و اســتقراض کمتر از مردم درس دستور کار دولت بوده و هست.

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: یک هزار و ۹۸۰ هزار میلیارد 
تومــان منابع و مصارف عمومی و با مابقی هزینه ها به بیش از ۲ 
هزار هزار میلیارد تومان بودجه عمومی می شــود. وی با اشاره به 
حقــوق کارمندان در لایحه بودجه ۱۴۰۲ گفت: ۷ میلیون تومان 
حداقل حقوق کارمنــدان و معافیت مالیاتی هم ۷ میلیون تومان 
اســت که در لایحه بودجه ۱۴۰۲ پیش بینی شده است.به گفته 
خانــدوزی، ۲۰ درصد میانگین )۱۵ تا ۲۵ درصد( افزایش حقوق 

کارمندان دولت برای سال ۱۴۰۲ پیش بینی شده است.

وی تصریــح کرد: در بودجه ۱۴۰۲، ۳۶۰ هــزار میلیارد تومان 
یارانــه نقدی و ۱۰۴ هزار میلیارد تومــان هم یارانه نان، ۷ واحد 
درصــد کاهش مالیات تولید، ۱۵ هزار میلیــارد تومان کمک به 
صندوق تثبیت ســرمایه و نزدیک به ۵۰۰ هــزار میلیارد تومان 
ســرمایه گذاری هایی خواهد بود که شــرکت های دولتی انجام 

خواهند داد.
عرضه خودرو در بورس افزایش می یابد

خاندوزی در مورد وضعیت عرضه خودرو در بورس، اظهار کرد: 
وزارت صمت باید طرف عرضه را مدیریت می کرد و طرف تقاضا 
هم باید مدیریت می شد اما در طرف عرضه وزارت صمت توانسته، 
میزان تولید و عرضه را به ترتیب ۱۸ و ۳۰ درصد نسبت به مدت 
مشابه پارسال افزایش دهد. همچنین تولید خودروی کامل ۴۰۰ 
درصد افزایش یافته است. وی گفت: واردات هم به عرضه کمک 
می کند در مورد مازاد تقاضا هم امیدواریم موارد مربوط به مالیات 
زودتر پیگیری شــود.خاندوزی تصریح کرد: شیوه هایی همچون 
قرعه کشــی و … برای فروش خودرو روش درســتی نیست و 
بیشــتر منفعت دلالان و واســطه گران تأمین می شد اما عرضه 

خودرو در بورس باعث شــده از اختلاف قیمت خودور در بازار و 
کارخانه ۲ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان به نفع مصرف کننده شــود 
زیرا با قیمت پایین تر از بازار آزاد خودرو خریده اند.وی تاکید کرد: 
با افزایش عرضه خودرو قطعاً این میزان اختلاف قیمت بین بازار 

و کارخانه از بین می رود.
دولت به دنبال درآمدزایی از مالیات بر عایدی 

سرمایه نیست
وزیر امور اقتصادی و دارایی در مورد مالیات بر عایدی سرمایه، 
اظهار کرد: مالیات بر ســوداگری و دلالی یــا همان عایدی بر 
سرمایه با هدف تنظیم گری رفتارهای نامطلوب اقتصادی است.

وی ادامه داد: در کشورهایی که دهه ها است این مالیات را پیاده 
می کنند، نهایت بین ۶ تا ۸ درصد درآمد دولت از این نوع مالیات 
تأمین می شــود و نقش بالایی در درآمدهای دولت ندارد، نگاه ما 

نیز همین است و دولت به دنبال درآمدزایی نیست.
وی گفت: در واقع دولت به دنبال این اســت که ســوداگری به 

حداقل ممکن برسد و دولت هم درآمدی نداشته باشد.
خاندوزی در مــورد مالیات بر خانه های خالــی نیز اظهار کرد: 
تاکنون بیش از ۵۲۰ هزار مورد خانه خالی از ســوی وزارت راه و 
شهرســازی به سازمان امور مالیاتی ارسال شده که برگه مالیاتی 
برای آنها ارســال شده اســت . وی تاکید کرد: البته اظهارنظر در 
مورد موفقیت یا شکست این طرح زود است. وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در پاســخ به سوال مهر در مورد نظر دولت در خصوص 
اصلاحات مجلس روی مالیات بر عایدی ســرمایه، گفت: طرح 
لایحــه مالیات بر عایدی ســرمایه از جملــه طرح های مجلس 
یازدهــم بود و دولت از زمانی که شــروع به کار کرد اعلام کرد 
که موافق رویکرد این طرح اســت و تعاملات خوبی بین مجلس 
و دولت برقرار اســت.وی افزود: اتفاقاتــی که تاکنون در صحن 
مجلس رخ داده کمک کننده اســت؛ در بســیاری از کشــورها 
بــه جای اینکه بــار اظهار مالیات را بر دوش مــردم بگذارند بر 
سامانه های دولتی گذاشــته اند که رویکرد مثبت است.خاندوزی 
تصریح کرد: در واقع اســتفاده از شــبکه بانکی و دفاتر رسمی و 
صرافی ها و… برای تشــخیص مالیات رویکرد بهتری است تا 

اینکه بر دوش اظهارنامه های مردمی قرار دهیم.
وی تاکید کرد: درصد بســیار کمی از مردم هستند که مشمول 
مالیات بر سوداگری می شوند زیرا دامنه شمول این طرح به چند 

درصد محدود اصابت می کند که درست هم همین است.

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک:

۴۰ شهرک فناوری جدید ایجاد می شود
مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران گفت: علاوه بر احداث ۶ شــهرک فناوری در ســطح 
کشور، مجوز ایجاد ۴۰ شهرک فناوری جدید نیز دریافت شد.
علی رســولیان در چهارمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد 
ایران اظهار کرد: امروز با کمک شــرکت های بزرگ کشــور 
شــاهد افزایش اجرای طرح های تولیدی در شــهرک های 
صنعتی و همچنین کاهش واحدهای تعطیل و راکد هستیم. 
باید توجه داشت که فعالیت و توسعه بنگاه های بزرگ نیازمند 
توســعه فناوری، فناوری های جدیــد و همراهی و پیروی از 

دانش روز جهان است.
مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران با تاکید بر اینکه صنایع فولادی کشــور نیازمند توسعه 
فناوری هستند، به مشــکلات این روزهای تأمین انرژی در 
ســطح جهان اشاره کرد و گفت: در این راستا باید فناوری ها 
بهبود یافته و ارتقای ســطح بهره وری شــرکت ها را شاهد 

باشیم و از کمک شرکت های دانش بنیان بهره مند شویم.
وی با بیان اینکه این ســازمان وظیفــه دارد تا اتصال بین 
بنگاه های بزرگ، متوســط و کوچــک را فراهم کند، گفت: 
علاوه بر احداث ۶ شــهرک فناوری در ســطح کشور، مجوز 
ایجاد ۴۰ شــهرک فناوری جدید نیز دریافت شده که توفیق 
آنها جز با کمک و همراهی شرکت های بزرگ با ایجاد مراکز 
تحقیق و توسعه، احداث آزمایشگاه ها و غیره امکانپذیر نیست.

رســولیان تاکید کرد: ترجیح ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران نیز ایجاد و احداث شهرک های 
فناوری در شهرهای بزرگ است که تاکنون ۱۸ مورد از آنها 

مکان یابی شده است.
وی، همچنین از تشکیل ۲۵ فن بازار در کشور با تولی گری 
ســازمان صنایع کوچک و همراهــی معاونت علمی فناوری 
ریاست جمهوری خبر داد و گفت: تاکنون یک هزار و ۸۴۳ نیاز 
فناورانه در زمینه های قطعات، محصولات و غیره از ســوی 
این فن بازارها شناســایی شده اســت. همچنین ۴۸۱ نیاز با 

کمک و همراهی بنگاه های بزرگ برآورده شده است.
معاون وزیر صمت گفت: تاکنون یک هــزار و ۶۰۰ کارگاه در 
شهرک های صنعتی سراسر کشور ایجاد شده که به شرکت های 
دانش بنیــان کوچک اختصاص یافته انــد و با کمک و حمایت 

بنگاه های بزرگ می توانند به رشد و توسعه خوبی برسند.

سازمان خصوصی سازی اعلام کرد؛

عملکرد مالی استقلال و پرسپولیس به 
شدت ضعیف است

ســازمان خصوصی سازی با صدور اطلاعیه ای در خصوصی 
اظهارات مدیران عامل ســابق و فعلی باشــگاه استقلال و 

پرسپولیس توضیحاتی را ارائه داد.
مدیران عامل سابق و فعلی باشــگاه استقلال اخیراً نکاتی 
را دربــاره عملکــرد دوره مدیریتی خود مطــرح کرده و در 
توضیحات خود درباره وقایع مالی یک ســال گذشته باشگاه، 
به نقل قول هایی از رئیس کل سازمان خصوصی سازی اشاره 
کردند که این ســازمان لازم می داند به منظور روشنگری و 
آگاهی بخشی افکار عمومی نکاتی را به شرح زیر اعلام کند:

نکته نخست: فارغ از صحت و سقم ادعاهای مطرح شده، با 
توجه به بورسی شدن این ۲ باشگاه، علاقه مندان می توانند با 
مراجعه به سایت کدال آخرین وضعیت رویدادهای مالی یک 

سال اخیر ۲ باشگاه را مشاهده کنند.
اکنون با انتشار حدود ۲۰۰ سند مالی در این سایت در کمتر 
از یک ســال گذشته و به روزآوری مداوم اطلاعات ارائه شده 
شــفافیت مالی کاملی بر فعالیت های ۲ باشگاه حاکم بوده و 
با توجه به مشارکت مردمی در واگذاری قبلی، سهامداران از 
مسیرهای رسمی به رویدادهای مالی دسترسی مطلوب دارند.

نکته دوم: ســال گذشته، فرآیند آماده سازی ۲ باشگاه برای 
بورسی شــدن در یک ســتاد مرکزی با نمایندگانی از همه 
مجموعه های مرتبط به صورت شــبانه روزی انجام شــد که 
با مشــارکت مردم در افزایش ســرمایه و واگذاری حدود ۱۰ 
درصد سهام آنها، مسیر خصوصی سازی این دو شرکت آغاز 
شــد و منابع آن در اختیار دو باشگاه قرار گرفت و کمیته ای 
با عنــوان کمیته مصارف متشــکل از رئیس کل ســازمان 
خصوصی سازی، معاون وزیر ورزش و مدیرعامل هر باشگاه، 
تشکیل شد و چارچوب هزینه کرد این منابع را تعیین کرد، اما 
متأســفانه باشگاه اســتقلال به دلیل عدم تأمین منابع کافی 
از فعالیت های عملیاتی شــرکت، ایــن چارچوب را برخلاف 
باشــگاه پرسپولیس، رعایت نکرد و بخشــی از این منابع را 
صرف بازپرداخت بدهی ها و هزینــه جاری کرد که گزارش 

این مغایرت به نهادهای ذی صلاح ارائه شده است.
نکتــه ســوم: وزارت امــور اقتصاد و دارایــی در خصوص 
شرکت های در لیســت واگذاری، به استناد بند یک ماده ۱۸ 
قانون اجرای سیاســت های اصل ۴۴ می تواند راسا اعضای 
هیأت مدیره را انتخاب کند و یــا به وزارتخانه های ذی ربط 
این اختیــار را تفویض کند که درباره این ۲ باشــگاه ها این 
تفویض به وزارت ورزش صورت گرفته و بنابراین، مدیرعامل 
و اعضای هیأت مدیره باشگاه های استقلال و پرسپولیس را 
این وزارتخانه انتخاب می کند که طبیعتاً باید در قبال عملکرد 

۲ باشگاه پاسخگو باشد.
نکته چهــارم: با توجه به عملکرد ضعیــف هیأت مدیره ۲ 
باشــگاه در سالیان گذشته و عدم اشــراف مالی و اقتصادی 
مدیران منتخــب به منظور حفظ حقوق ســهامداران و رفع 
دغدغه های هواداران، ســازمان خصوصی سازی به نیابت از 
وزارت امور اقتصادی و دارایی در اسرع وقت نسبت به تغییر 
اکثریت اعضای هیأت مدیره این ۲ باشگاه با برگزاری مجمع 

عمومی دو شرکت اقدام خواهد کرد.
نکته پنجم: در گام بعدی به منظور تحقق حکمرانی شــرکتی 
مطلوب در این دو باشــگاه، پیگیری تحقق درآمد پایدار این دو 
باشگاه از محل پخش تلویزیونی با همکاری نمایندگان محترم 
مجلس، ســازمان صداوسیما، وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال، 
سازمان لیگ و نمایندگان باشگاه ها اقدام خواهد کرد و ضمناً با 
مصوبه اخیر هیأت واگذاری، عرضه بلوک کنترلی این دو باشگاه 
)۵۱ درصد( در بهمن ماه انجام خواهد شــد تا با کاهش ســهام 
دولت، شاهد کارایی و بهره وری این دو باشگاه بوده و در ضمن 

الزامات حضور آنها در لیگ قهرمانان آسیا فراهم شود.

سخنگوی اقتصادی دولت اعلام کرد؛
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